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PRO A PROTI

Důvod či důvody nepochybně mají, pokud to 
tak dělají. A důvodem nemusí být rovnou 

snaha krátit daně. Ostatně spojovat hotovost 
s daňovými podvody je dost zavádějící. Třeba 
Německo je mnohem víc hotovostní ekonomikou 
než prakticky bezhotovostní Švédsko, ale šedá 
ekonomika je větší ve Švédsku. Pokud chcete krátit 
daně, tak si cestu najdete. Existuje naopak mnoho 
legitimních důvodů, proč volit hotovost. Předně 
placení kartou není pro obchodníka zadarmo. Platí 
za platební terminály, platí za každou platbu, při-
chází o spropitné. Navíc svět gastra je sám o sobě 
hotovostní. V hotovosti často vyžadují platby do-
davatelé. V hotovosti vyplácíte část zaměstnanců. 
Pokud je vůbec dnes seženete, tak jde často o lidi, 
které tíží exekuce a nemají bankovní účty. A opět 
to není nic nelegálního, právo na hotovostní mzdu 
plyne ze zákoníku práce. Návrh na povinné přijí-
mání karet je absurdní a je směšné, že často zazní-
vá z úst těch, kteří se současně brání společensky 
mnohem potřebnějšímu zavedení jasné povinnosti 
akceptovat hotovost s odkazem na svobodu podni-
kání. P

Nemají. V roce 2019 v gastru přijímalo karty 26 
% podnikatelů. V roce 2023 je to 67 %. Gastro 

je tu pro hosty, ne naopak. A host chce platit kar-
tou. Je to dramatický spotřebitelský trend, dochází 
k dramatickým navýšením. Proti roku 2022 jde 
o nárůst o 13 %. V průměru je jedna platba kartou 
o 15 % vyšší než v hotovosti. Řešíme tu daleko 
rychleji, dynamičtěji se rozvíjejícího hosta. Proč 
se to zas řeší? Podle mě už to lidi štve. Nechtějí 
jet na koncert a stát dvě hodiny ve frontě na ban-
komat. Druhá věc je otázka svobody. Je třeba říct: 
Nikdo nechce rušit hotovost. Nikdo s ní nemá 
problém. Už se ale nechci dívat na „císařovy nové 
šaty“ a poslouchat výmluvy, že provozovatelé ne-
věří státu, poplatky bankám jsou drahé, vypadává 
signál. Když přes dvě třetiny gastra karty přijímat 
umí, nemá s tím problém, tak ta jedna třetina 
se vymlouvá. Tečka. Všechno jde vyřešit: výše 
poplatku, dostupnost terminálů, to, že se s tím člo-
věk naučí. Všechno ostatní je nějaká nostalgie 
a zástupná výmluva za to, že hotovost má kouzlo 
devadesátých let. Ať si každý za tím kouzlem před-
staví, co chce. P
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Mají v současnosti podnikatelé důvod 
nepřijímat platby kartou? 2 KNIHY

100 ROZHOVORŮ  
 1000 STRAN

898 Kč

NYNÍ JEN  

599 Kč

CENOVÁ BOMBA

PLATÍ DO 31. 8. 2023
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